



Beslutningsprotokol fra møde i stiftsrådet

Den 23. oktober 2025 kl. 16

Nørregade 11, 1165 København K

Sagsb.: SINOE

Akt nr.: 3681101

København

Den 23. oktober 2025

Tilstede: Jens Andersen, Lisa Dalh Christensen, Henning Nielsen, Henrik Didier Gautier, Ingeborg Ilkjær, Folmer Lynggaard, Morten Bangsgaard, Torben Stærgaard, Helle Krogh Madsen, Jens Bach Pedersen, Kirsten Jørgensen, Peter Skov-Jakobsen.

Michael Krogstrup Nissen, Ulla Haahr, Helle Ostenfeld og Simone Nørskov Østerby.

**Københavns
Stiftsadministration**

Nørregade 11

1165 København K

Tlf: 33 47 65 00

kmkbh@km.dk

kobenhavnsstift.dk

Afbud: Johannes Gregers Jensen og Simon Scott Palmer.

1. Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen blev godkendt.

2. Organisering af kirkeudvikling på tværs af stiftet

I forlængelse af sidste stiftsrådsmøde drøftede stiftsrådet den reviderede vedtægt for model B. Flertallet bakkede forsat op omkring denne model, som herefter skal sendes i høring hos provstiudvalgene.

Der afholdes et orienterende møde for nye medlemmer af provstiudvalgene og stiftsrådet den 26. november kl. 16.30, som skal orientere om det forudgående arbejde.

Når model B har været i høring, samler stiftsrådet høringssvarene og tager på den baggrund stilling til den videre proces.

Det bemærkes, at det er vigtigt, at det fremgår af følgebrevet, at økonomi knyttes særskilt til de enkelte projekter, og at en model B ikke udelukker andre samarbejdsmodeller i fremtiden. Har medlemmer yderligere bemærkninger/bekymringer til indholdet kan de eftersendes. Jens Andersen og Morten Bangsgaard får mandat til at sammenskrive følgebrevet.



3. Finansiering af Ræk ud og bistand til den koordinerende provst i 2026

Stiftsrådet anmoder provstiudvalgene i stiftet om at støtte op om og afsætte midler til Ræk ud! samt bidrag til understøttelsen af den koordinerende provst i budget 2026.



4. Evaluering af koordinationsudvalget og endelig vedtagelse af stiftsrådets forretningsorden

Koordinationsudvalget har fungeret godt ift. understøttelse af stiftsrådets arbejde samt koblingen mellem stiftsrådet, POK, stiftsadministrationen, biskop og den koordinerende provst.

Der skal udarbejdes et egentligt kommissorium for arbejdet, hvis det nye stiftsråd ønsker et lignende udvalg. Det er enighed om, at koordinationsudvalget ikke skal have mulighed for at træffe beslutninger på vegne af rådet.

Peter Skov-Jakobsen, Michael Krogstrup Nissen og Jens Andersen udarbejder et oplæg til et kommissorium til det nye stiftsråd.

Forretningsordenen

Både ift. stiftsmidlerne og det bindende stiftsbidrag blev der af flere påpeget et behov for et økonomiudvalg. En sådan beslutning skal dog træffes af det nye stiftsråd.

Forretningsordenen skal genbesøges årligt at rådet ifm. konstitueringen. Med denne ændring blev forretningsordenen vedtaget.

5. Det bindende stiftsbidrag

a. Vedtagelse af endeligt budget for 2026.

Ansøgningerne fra Bornholms provsti vedr. øgede udgifter til hhv. børneaktiviteter og folkemødet var ikke blevet forelagt for stiftsrådet og derfor blev disse to udskudt.

Budget 2026 blev godkendt med denne udskydelse.

b. Ansøgning; Bornholms provsti søger om 36.000 kr. til fælles mindegudstjeneste i forbindelse med 80-året for at russerne forlod Bornholm.

Ansøgningen blev imødekommet.





6. Suppleringsvalg til styregruppen for Din Tro – Min Tro

Malene Funch Sørensen ønsker at træde ud af styregruppen. Formand Poul Bo Sørensen har bragt Julie Aaboe i forslag som nyt medlem. Stiftsrådet tiltrådte forslaget.

7. Stiftsmidlerne – forvaltning og status

Torben Stærgaard orienterede.

8. Siden sidst

a. Orientering fra Presse og Kommunikation

Ulla Haahr orienterede om den nye hjemmeside.

b. Orientering fra Fællesfondens Budgetsamråd

Torben Stærgaard orienterede om mødet i budgetsamrådet og omprioriteringsansøgningerne.

c. Orientering fra Stifternes Kapitalforvaltning

Lisa Dalh orienterede fra mødet den 11. september 2025. Provstiudvalgenes opmærksomhed skal henledes på, at udbetalinger for gravstedskapitaler ophører i 2027, hvilket kommer til at betyde et fald i indtægterne.

d. Orientering fra fællesmøde for formænd, biskopper og kontorchef

Jens Andersen orienterede om mødet, der fandt sted i Ribe. Mødet skal følges op på det fælles stiftsrådsmøde i Helsingør i 2026.

9. Evt.

Kirsten Jørgensen efterspørger afklaring ift. den arbejdsgruppe, som bl.a. har varetaget arbejde omkring samarbejdsmodel B. Eksisterer den stadig? Der mangler forsat et arbejde omkring kultur og forankring, som var en del af det oprindelige kommissorium. Der nye stiftsråd opfordres til forsætte den del af arbejdet, som ikke er færdiggjort, ved nedsættelse af en ny arbejdsgruppe.

Ingeborg Ilkjær takkede for samarbejdet i stiftsrådet.

Helle Krogh-Madsen takkede for samarbejdet i stiftsrådet.

